
Lausuntopyyntö lasten ja nuorten hyvinvointikertomukseen 
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Begäran om utlåtande för välfärdsberättelsen för barn och unga 
  
Huolestuttavaa on se, kuinka kaupunki lähtee leikkaamaan kylien kouluista matalalla 

kynnyksellä, etenkin, kun Loviisan pitäisi olla kylien ja koulujen kaupunki. 
  
Lisäksi monesta tutkimuksesta käy ilmi, että Loviisan koululaisten kouluruokailuun 

osallistuminen on erittäin matalalla tasolla, ja kysyä voikin, onko vika ruuassa vai 

syöjissä. Ruokia muuttaessa tulisi huomioida oppilaiden mielipiteet. Esimerkiksi 

pinaattiletut ovat terveellinen ja halpa kasvisruoka, jota syödään hyvin mutta joka 

poistettiin ruokalistalta. Onneksi se tuotiin takaisin. Koemme kuitenkin, että 

kouluruualla on ikuinen stigma. 
  
Olemme huolissamme lapsiperheiden määrästä. Olemme myös panneet merkille, että 

työssäkäyvien henkilöiden määrä on vähentynyt vuosien varrella. Tämä on ilmeisen 

huolestuttavaa, koska työntekijöiden väheneminen tarkoittaa pienempiä verotuloja 

kaupungille. Kaupungin tulisi miettiä miten saisimme veronmaksajia ja heidän 

jälkikasvuaan kaupunkiin. 
Kiinnitimme lisäksi huomiota siihen, että indeksin mukaan Loviisan nuoret eivät ole 

köyhyysasteen huonolla puolella, vaikkakin loviisalaiset nuoret kokevat asian olevan 

niin. Kysyä voikin, miksi näin on. 
  
Olemme todella otettuja, että Loviisan nuorisovaltuuston ääntä kuunnellaan ja että kova 

työ näyttää tulostaan. 
/ 
Det är oroväckande att staden skär ner på byaskolorna med låg tröskel, särskilt med 

tanke på att Lovisa ska vara byarnas och skolornas stad. 
  
Därtill framgår det av flera undersökningar att skoleleverna i Lovisa i väldigt liten 

utsträckning äter skolmat, och man kan fråga sig om det är fel på maten eller på dem 

som äter den. Då man gör ändringar i maten bör man beakta elevernas åsikter. Till 

exempel spenatplättar är en hälsosam och billig vegetarisk rätt som eleverna gärna äter 

men som ströks från matlistan. Lyckligtvis återinfördes den. Vi upplever emellertid ändå 

att skolmaten kommer att bära ett evigt stigma. 
  
Vi är oroliga över antalet barnfamiljer. Vi har också lagt märke till att antalet 

förvärvsarbetande personer har minskat under årens lopp. Detta är 

uppenbart oroväckande, eftersom ett minskat antal arbetstagare innebär mindre 

skatteintäkter för staden. Staden bör tänka över hur vi ska få skattebetalare och 

deras avkomlingar till staden. 
  



Vi lade dessutom märke till att ungdomarna i Lovisa enligt indexet inte är på den 

sämre sidan av fattighetsgränsen, även om Lovisaungdomarna upplever att de är det. 

Man kan fråga sig varför det är så. 
  
Vi är mycket glada över att Lovisa stads ungdomsfullmäktiges röst blir hörd och att vårt 

hårda arbete ger resultat. 
 


